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خانواده آیت الله هاشمی: خواهر ما را هم آزاد کنید 

جلالی سفیر ایران در روسیه:

 احتمال لغو روادید میان ایران و روسیه وجود دارد

سیاسی

عباسی نماینده مجلس:

جناح های سیاسی باید با هم صحبت کنند

سرویس سیاسی- فریدون عباسی نماینده مردم 
کازرون و عضو کمیســیون انرژی مجلس شــورای 
اســامی ، در پاسخ به ســوالی درباره »طرح چندباره 
بحث ســفر گروسی به ایران که پیش تر از سوی خود 
او مطرح شــده و اینکه نگاه ما نســبت به همکاری با 
آژانس چیست و چگونه باید باشد؟«، گفت: مناسبات 
جهانی ای که بعد از جنگ جهانی دوم شکل گرفته بود 
به هم خورده اســت،  سال هاست که غربی ها تصمیم 
می گیرند به سردستگی آمریکا و وقتی هم بین شان یک 
اجماعی وجود نــدارد، آمریکا و انگلیس با هم اقدام 
می کنند و آن مقاصدی که دارند را تاش می کنند پیش 
ببرند، جنگ افغانســتان و حمله به عراق جزو چنین 

اقداماتی بود.
وی ادامه داد: اکنون که مناســبات جهانی به هم 
خورده، مناسبات جدید دارد شکل می گیرد برای مثال 
فشارهایی که به چین وارد می شود، اقداماتی که چین 
بــه عنوان یک قدرت اقتصادی در واکنش به آن انجام 
می دهد، حمله روســیه به اوکراین و قبل از آن ضمیمه 
کردن کریمه به خاک خودش این ها همه مقدماتی بود 
که می توانست به ما هشدار دهد که در بحث موضوع 
هسته ای عجله نکنیم. یعنی سعی کنیم درک کنیم چه 
تحولاتــی در دنیا در حال انجام اســت و با درک این 
تحولات به ســمت مذاکره برویم و نمی بایست ما به 
برجام آنطور تن می دادیم. عضو کمیســیون انرژی در 
ادامه اظهار داشــت: خب ما برجام را پذیرفتیم و یک 
کاری بود که بالاخره تصمیم گرفته شــد، مخالفت ها 
هم به موقع انجام شــد؛ امــا در ادامه دیدیم که از میان 
اعضای برجام یک طرف یعنی طرف غربی به تعهدات 
خود عمــل نکرد و بعد هم آن عامل اصلی که آمریکا 
بود یک طرفه خارج شــد. عباسی خاطرنشان کرد: در 
نتیجه ما باید دیدگاه خود را عوض کنیم و دنبال اینکه 
آقای گروسی بیاید یا نیاید نباشیم، مدیرکل آژانس فقط 
می توانــد یک پیام هایی را بیاورد و ببرد، او هم نماینده 
غربی هاســت در این قضیه. پس ما باید چه کار کنیم؟ 
ما باید راهبرد خود را در این زمینه مشخص کنیم که ما 
یک نقش آفرینی اساسی در مناسبات جهانی هستیم، 
قــدر منزلت خود را بدانیــم و از موضع اقتدار مذاکره 
کنیــم. یعنی باب مذاکره را نمی بندیم، مذاکره می کنیم 
چون می خواهیم مســاله مان را با دنیا از موضع قدرت 
حــل کنیم.  قدرت ما هم در علم و فناوری اســت و 
آن ها نیاز دارند که بیایند با ما حرف بزنند و تهدید کنند. 
ببینید در این حرف می خواهند تهدید کنند که مثا همه 
گزینه ها روی میز است، سال هاست همه گزینه ها روی 
میز بوده اســت. اگر هم آقای گروسی می خواهد بیاید 
اینجا باید قبلش اعام کند که می خواهد بیاید چه بگوید 
و راجع به چه چیزی می خواهد صحبت کند و بعد هم 
تضمین بدهد که نتایجی که اینجا گرفته می.شــود را 
درست ارائه کند. عضو مجمع نمایندگان استان فارس 
در واکنش به این مساله که »برخی کارشناسان معتقدند 
که ما قادر هستیم مسائل و ابهامات به وجود آمده میان 
خودمان و آژانس را از مسیرهای فنی و حقوقی و بدون 
نیــاز به مذاکره با غرب حل کنیم«، تصریح کرد: راهی 

وجود ندارد، به نظر من این راهی که شما اشاره کردید 
وجود ندارد، ما جز با اقتدار و با خنثی کردن تحریم ها 
به نتیجه نمی رسیم، یعنی الان سال هاست که مسیرهای 
تنش زدایــی و راه های پیشــنهادی افــرادی که دنبال 
تنش زدایی هستند را رفتیم و نتیجه نگرفتیم. علت هم 
این اســت که در جهان معادله قدرت حاکم است، اگر 
شما قدرت نظامی و پشتوانه مردمی داشتید و اقتصاد هم 
به راه بود، آن وقت می توانید در دنیا عرض اندام کنید. 
لذا شما ببینید طرف های مقابل ما کدام قسمت های 
ما را هدف قرار می دهند؟ اقتصاد و معیشــت را، چون 
وقتی اقتصاد ما را هدف قرار می دهند و تحریم اعمال 
می کنند معیشــت مردم سخت می شود و به این روش 
سرمایه اجتماعی را از ما می گیرند و قدرت دفاعی ما را 
کاهش می دهند. عباسی خاطرنشان کرد: این شرایطی 
اســت که به ما اعمال می کنند و ما باید ضد این اقدام 
کنیــم، یعنی اولا قدرت دفاعی مان را حفظ کنیم که در 
کوتاه مدت کســی سودای حمله به ما نداشته باشد، از 
ســوی دیگر وضع معیشت مردم را و بعد عدم وجود 
تبعیض را رعایت کنیم که وقتی ســختی وجود دارد، 
تبعیض نباید باشــد. اگر این را رعایت کنیم ســرمایه 
اجتماعی مان حفظ می شــود و آن وقت نتیجه  گرفتن 
در مذاکرات قابل دســت یافتن می شود. نماینده مردم 
کازرون در مجلس در پاسخ به این سوال که »ما همواره 
در مواجهه با دشــمنان مشــارکت بالا در انتخابات را 
ســاحی در مقابل دشمنی ها محسوب می کردیم، اما 
در دو انتخابــات اخیــر به دلایل مختلف و متعدد این 
مشارکت کاهش پیدا کرده است. امروز ما چه راهکاری 
داریــم که همدلی و مشــارکت را افزایش دهیم و بار 
دیگر حمایت مردم را داشــته باشیم؟«، گفت: ما باید 
این بــی اعتمادی که مردم دچارش شــدند را از بین 
ببریــم، چطور؟ اینکه نقش خــواص را به خصوص 

خواص سیاسی را در نظر بگیریم. ما می بینیم مشارکت 
بالایی در ســال ۸۸ داشــتیم که بی سابقه بود اما ببینید 
چطور این شــادی را به کام مــردم و نظام تلخ کردند؛ 
جناح های سیاسی که نمی خواستند قاعده انتخابات را 
بپذیرنــد، آن ها باید برگردند. وی ادامه داد: به نظر من 
در رأس نظام باید صحبت شــود، جناح های سیاسی 
باهم صحبت کنند و اشتباهات گذشته را جبران کنند، 
مردم گناهی ندارند که به افرادی که شــورای نگهبان 
تایید کرده رأی دادند. شــورای محترم نگهبان باید با 
مــردم صحبت کند و بگوید چطور این افراد را صالح 
تشخیص داده است. چطور صالح تشخیص دادند که 
این صالحین به جان هم افتادند و مردم را با هم درگیر 
کردند. طرفداران یا آن هایی که به افراد تایید شده توسط 
شورای نگهبان رأی دادند که مشکلی با نظام نداشتند، 
چــرا این ها را به این ســمت بردند و این نارضایتی را 
ایجاد کردند که برخی به نقطه ای رسیدند و انتخابات 
تحریم کردند. عباســی خاطرنشان کرد: به نظر فرمان 
عفوی که رهبری به متهمان و مجرمین دادند یعنی راه 
باز اســت، به نظر من فرصت خوبی است برای اینکه 
ما باهم بنشــینیم، مشکات مان را خودمان حل کنیم. 
یعنی ارزش اســتقال و آزادی را که انقاب اسامی 
به ما داده بدانیم، این دو محور ارزشــی را حفظ کنیم 
و مرکز تصمیم گیری را در داخل کشــور حفظ کنیم 
یعنی استقال داشته باشیم و آزادی از چنگال استکبار را 
برای خود ماک قرار دهیم. وی اظهار داشت: هر دوی 
این ها یعنی استقال و آزاد دو مساله ای هستند که همه 
جناح های سیاسی جامعه و اشخاصی که هویت دارند 
این ها را مهم می دانند و در اولویت قرار می دهند. باید 
بتوانیم بار دیگر حول محور توحید، استقال و آزادی 
دورهم جمع شــویم و اقتدارمان را در انتخابات بعدی 

به دنیا نشان دهیم.

سرویس سیاســی- خانواده آیت الله هاشمی 
رفســنجانی در متنی کــه آن را در قالب »رنجنامه« 
تنظیم کرده اند، با اشاره به موافقت اخیر رهبری با عفو 
گسترده، خواســتار آزادی زنان در بند به خصوص 
فائزه هاشــمی شده اند.  در بخش هایی از » رنجنامه 
خانواده آیت الله هاشــمی رفســنجانی« که آن را به 
تاریخ ؛ ۲۵ بهمن ماه ۱۴۰۱ منتشر کرده اند، می خوانیم: 
قرار بود این رنجنامه را پس از ششــمین ســالگرد 
رحلت پدرمان، آیت الله هاشمی رفسنجانی منتشر 
کنیم، اما اندیشیدیم که او که قلبش تا واپسین لحظات 
برای ایران و انقاب می تپید و در این راه رنج ها کشید، 
شــاید راضی نباشد که ایام سالگرد پیروزی انقاب 
اسامی را با بازگوکردن دردهای مان برای مردمی که 
در این روزگار سخت، بار بزرگ مشکات را بردوش 
می کشند، تلخ کنیم، بنابراین تصمیم گرفتیم اکنون و 
پس از برگزاری مراسم ۲۲ بهمن، از او بگوییم. او که 
تحمل رنج شــکنجه های طاقت فرسای ساواک که 
آثارش تا پایان عمر در بدنش باقی بود، ترورشــدن 
بوســیله فرقان با دوگلوله ای که در بدنش نشست، 
حضور درروزهای سخت جبهه ها، مجاهدت شبانه 
روزی برای سازندگی و سرانجام تحمل تخریب ها، 
تهمت ها و توهین های فراوان آن هم از سوی مدعیان 
انقابی که هاشمی در کنار یارانش طالقانی، منتظری، 
بهشتی، مطهری، رجایی، باهنر، خامنه ای و... تحت 
رهبری امام خمینی آن را به ثمر رســانده بودند، او 

را پیراسته از هر نام و تعلقی به دیدار معبود رساند.
نویســندگان این متن با گایه از آن چه »تداوم 
توهین ها، تهمت ها وتخریب هــای ناجوانمردانه« 
مدعی شــده اند که » تاوان بغــض و کینه اصحاب 

قدرت را نسبت به پدر« پس می دهند و »همه فرزندان 
بدلیل زنده نگهداشتن یاد و افتخار به نام پدر، تحت 
فشارند و مادر رنجور و بیمارمان که عمری پشت در 
زندان های رژیم گذشته و فعلی رنج می کشید، امروز 

در فراق دختر زندانیش بی تابی می کند«.
در بنــد دیگری از متن مذکور از کســانی که 
»مخالفان هاشمی« خوانده  شــده اند پرسش هایی 
مطرح و خواسته شده است که »برای افکار عمومی« 
یا »وجدان خود« پاســخگو باشند. در بخش هایی از 
این پرسش ها با اشاره به »حمایت های همیشگی امام 

و رهبری از مرحوم هاشمی« آمده است:
- اگــر به مکتب وخط امام خمینی، معتقدید، 
چه کسی نزد امام معتمدتر و نزدیکتر و مورد اتکاتر 

از هاشمی بود؟
- اگر مدعی پیروی از آیت الله خامنه ای هستید، 

چه کسی به ایشان نزدیکتر از برادر بود؟
- اگر ارادتمند وعاقه مند به سردار شهید حاج 
قاسم سلیمانی هســتید، آیا نمی دانید حاج قاسم از 
روابط بسیار نزدیک و صمیمانه ای با آیت الله هاشمی 
چه در دوران دفاع مقدس، در قالب سرداری تحت 
امر فرمانده جنگ، چه در دوران ســازندگی بعنوان 
جهادگر سازندگی و چه پس از آن بعنوان مشاوری 

امین و معتمدی دلسوز برخوردار بود؟
- اگر خود را انقابی می دانید، چه کسی مانند 

هاشمی، شناسنامه انقاب است؟
-  اگر خود را شــیفته وطن وایران اسامی می 
دانید، کدام شخصیت را در تاریخ معاصر ایران سراغ 
دارید که شــصت سال مبارزه وفعالیت سیاسیش را 
با هدف دفاع از ایران و آبادانی این ســرزمین تداوم 

بخشیده باشد؟
- اگر خود را مردمی می دانید، کدام شخصیت 
را در تاریخ انقاب سراغ دارید که سیزده بار خود را 
در معرض رای مردم قرار داده باشــد، هزاران بار در 
برابر پرسشها وچالشهای رسانه ها و افکار عمومی 
پاسخگو باشد، در برابر تخلفات انتخابات شکایت 
بــه خدا ببــرد و از ردصاحیت با آرامش بگذرد، تا 

مصلحت مردم را برمصلحت خود مقدم دارد؟
-  اگر حتی مســلمان وپایبند به حرمت دروغ 
وتهمت وظلم وهتک حیثیت افراد نیســتید، آزاده 

هستید؟، جوانمرد باشید ...
نویسندگان این متن در بندی دیگر نوشته اند: 
اگر جرم ما فرزند هاشمی بودن است که به آن افتخار 
می کنیــم. تصور می کنید که اگر در دهه فجر وایام 
پیروزی انقاب، هاشــمی را سانسور کنید، اگر در 
مناسبت های دفاع مقدس و جنگ تحمیلی فرمانده 
جنگ را حذف کنید، اگر با برق و آب وگاز و راه ها 
و زیرســاخت هایی که در دوران سازندگی بنا شد، 
برهاشمی بتازید اســم او و محبت او را از دل مردم 
محو می کنید، به این راه اشتباه ادامه دهید که هرچه در 
دشمنی با او کردید بر محبوبیت او در زمان زندگیش 
افزود وپس از درگذشــتش نیز تفکر وراه ومکتب 
هاشمی را زنده تر خواهد کرد. اکنون که بنا بر آزادی 
زندانیان سیاسی و معترضان شده است، شاید بتوان با 
آزادی زنان دربند سیاسی از جمله خواهرمان فائزه، 
مرهمی بر زخم ها و دردها گذاشت، مادران وفرزندان 
و همسرانی چشم انتظار این زنان هستند و ایام مبعث 
رسول اکرم)ص( فرصت مناسبی برای مرهم نهادن 

بر زخم این خانواده هاست

ســرویس سیاسی- سفیر تهران در مســکو از احتمال لغو روادید میان ایران 
و روســیه خبر داد. کاظم جالی، ســفیر جمهوری اسامی ایران در روسیه در یک 
کنفرانس خبری گفت که مسکو و تهران ممکن است بر سر لغو روادید میان دو کشور 
در سال ۲۰۲۳ به توافق برسند و در حال حاضر ایران منتظر پاسخ روسیه به این موضوع 
است. وی در پاسخ به سوال خبرنگار تاس که پرسید »آیا دو کشور درخصوص لغو 
روادید در سال جاری به توافق خواهند رسید؟« اظهار داشت: چنین دیدگاهی وجود 
دارد. جالی تصریح کرد: ما به عنوان جمهوری اسامی ایران موافق لغو روادید بین دو 
کشور هستیم و حتی گام هایی در این زمینه از جانب خود برداشته ایم. ما در انتظار نظر 

مقامات روسیه هستیم. اگر مسکو مانند ما آمادگی خود را اعام می کرد، می توانستیم 
ظرف مدت کوتاهی رژیم بدون روادید را اعام کنیم. وی در ادامه خاطر نشان کرد 
که ایران این اطاعات را به طرف روسی رسانده است. این دیپلمات ارشد ایران افزود: 
اگر روســیه چنین تصمیمی را در بالاترین سطح اتخاذ کند، ما قادر خواهیم بود در 
ماه های آینده در سال ۲۰۲۳ رژیم لغو روادید را اعام کنیم. جمهوری اسامی ایران 
نه تنها موافق است، بلکه در حال کار روی این موضوع است. تاس همچنین گزارش 
داد: تهران همچنین به مســکو پیشنهاد داده است که این روند را با لغو روادید برای 

تجار و رانندگان که نقش مهمی در توسعه تجارت دارند، آغاز کند.

نماینده کازرون گفت: ما باید این بی اعتمادی که مردم دچارش شدند را از بین ببریم، چطور؟ اینکه نقش خواص را به خصوص 
خواص سیاسی را در نظر بگیریم. ما می بینیم مشارکت بالایی در سال ۸۸ داشتیم که بی سابقه بود اما ببینید چطور این شادی را به کام مردم و نظام تلخ 

کردند؛ جناح های سیاسی که نمی خواستند قاعده انتخابات را بپذیرند، آن ها باید برگردند.

سرویس سیاسی- رییس سازمان 
غذا و دارو ضمن اعام آخرین وضعیت 
بازار دارویــی و کمبودهای این حوزه، 
دربــاره پرداخــت تســهیات بانکی 
مصوب به صنعت داروســازی کشور، 
گفت: هنوز تقاضایی که برای تخصیص 
۱۵ هزار میلیارد داشــتیم، انجام نشده و 
امیدواریــم در بهمن ماه با قول هایی که 

دادند، مشکل مرتفع شود.
دکتر سید حیدر محمدی در حاشیه 
چهارمین همایش و نمایشگاه بین المللی 
فراورده های آرایشــی، بهداشتی، شــوینده و صنایع وابسته، با حضور در جمع 
خبرنگاران، درباره وضعیت کمبودهای دارویی، گفت: با تسریع تولید و وارداتی 
که انجام شــد و افزایش شیفت های کارخانجات داروسازی، عموما کمبودهای 
زیر یک ماه دارو رفع شده است. حدود ۱۰۰ قلم کمبود دارویی برای زیر یک ماه 
داریم که عمدتا مشکل نقدینگی دارند. قول دادند که مشکل نقدینگی رفع شود. 
ســایر اقام هم موجودی شان بالای یک ماه است. بیشترین موجودی ما درباره 
اقام بالای شش ماه است که بیش از ۶۰ درصدند و امیدواریم موجودی اقام زیر 
یک ماه را هم به محدوده سه ماه برسانیم که این امنیت در بازار دارویی ایجاد شود.

وی گفت: عمومــا کمبودهای دارویی را کلی اعام می کنیم. بخش عمده 
کمبودهای دارویی برای بیماران خاص نبوده است؛ زیرا مصرف شان زیاد نیست، 
عمدتا کمبود در اقام عمومی بود که بعد از کرونا مصرف شان زیاد شد که مربوط 

به داروهای مربوط به آنتی بیوتیک های خوراکی، مسکن  و... بود که مرتفع شد.
وی در پاســخ به سوال ایسنا، درباره وضعیت پرداخت تسهیات بانکی به 
صنعت داروســازی کشور، گفت: تسهیات بانکی هنوز آنطور که مورد انتظار 
اســت، داده نشده اســت. اکثر تســهیاتی که پرداخت می شود، عمدتا تمدید 
تســهیات قبلی است. انتظارمان این است که علی رغم مشکات شبکه بانکی، 
حــوزه دارو و تجهیــزات را خاص ببینند. هنوز تقاضایی که برای تخصیص ۱۵ 
هزار میلیارد داشــتیم، انجام نشده است. البته امیدواریم در بهمن ماه با قول هایی 

که دادند، مرتفع شود.
محمدی درباره بودجه دارویاری نیز گفت: خبرهای خوشی که از کمیسیون 
تلفیق می رسد، این است که ان شاءالله روی محدوده پیشنهادی ما مصوب شود. 
پیشنهاد ما ۱۰۵ هزار میلیارد تومان بود که اعام کردند در این محدوده برنامه ریزی 

می کنند.
وی در ادامه نیز با اشاره به همایش برگزار شده در حوزه آرایشی و بهداشتی، 
گفت: از ســال ۱۳۹۷ واردات این اقام به صورت کامل قطع شــده و آنچه به 
صورت رسمی در بازار داریم، فراورده های داخلی است که به صورت خوب و 
با تکنولوژی جدید تولید می شــود و برخی از این اقام توانستند بازار صادراتی 

خوبی ایجاد کنند.
وی افزود: یکی از مشکات ما در این حوزه قاچاق اقام آرایشی و بهداشتی 
خارجی اســت که راهکار پیشــنهادی ما بحث واردات بالک برای ایجاد رقابت 
است. یکی از بحث های مطرح این بوده که کشورهای خارجی به صورت تحت 
لیسانس در کشور ما تولید کنند که این امکان فراهم شده و با هماهنگی با وزارت 
صمت و ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز ایجاد شده، قرار است به واردات بالک 
فراورده های آرایشی و بهداشتی مجوز داده شود تا در کنار تولید داخلی، یکسری 

از برندهای خوب بیایند و تحت لیسانس در کشور تولید شوند.
محمــدی گفت: یکی از اقداماتی که برای پیشــگیری از قاچاق و تقلبات 
این حوزه پیش بینی شــده، بحث مربوط به شناســه گذاری این فراورده هاست 
که امســال هم ســرعت خوبی گرفته اســت و اکثر فراورده های آرایشــی و 
بهداشــتی ما شناســه گذاری شــده و از این طریق رصد می شوند. توصیه ما به 
مردم این اســت که فقط اقامی که شناســه گذاری شــدند و مجاز هســتند را 
تهیــه کننــد و فقط از اماکن مجاز خریداری کنند. محمــدی با بیان اینکه میزان 
دقیق قاچاق در این حوزه مشــخص نیســت، گفت: متاسفانه میزان قاچاق در 
 اقام آرایشــی و بهداشــتی بالاست و توصیه ما این اســت که مردم خریداری 

نکنند.

سرویس سیاسی- عضو شورای 
نگهبان گفت: بــرای تدوین قوانین به 
خصــوص آن بخــش از قوانین که در 
رابطه با حقوق مردم اســت، لازم است 
نظرات مختلف از جمله نظرهای مردم 

را دریافت، بررسی و ماحظه کرد.
عباسعلی کدخدایی عضو شورای 
نگهبــان گفت: تأکید ایــن نکته در این 
مقطع و در خصوص بحث قانونگذاری 
و شناسایی موضوعاتی که نیازمند قانون 
اســت در کشــور ما هنــوز در مراحل 
ابتدایی قرار دارد و باید نظرات مردم را در شکل گیری قوانین و مقررات بیشتر 

در نظر بگیریم.
وی در اختتامیــه همایش رویداد ایده نگاری الزامات حقوقی تجمعات و 
اعتراضات در نظام جمهوری اســامی ایران که در دانشگاه شریف برگزار شد، 
اظهار داشت: صحبت در رابطه با موضوع علمی این همایش زیاد است که البته 
بخشــی از آن را هیئت داوران و بخشی دیگر را دانشجویان، محققین و شرکت 

کنندگان مطرح کردند.
عضو شورای نگهبان خاطرنشان کرد: برای تدوین قوانین به خصوص آن 
بخش از قوانین که در رابطه با حقوق مردم است، لازم است نظرات مختلف را از 
جمله نظرهای مردم را دریافت، بررسی و ماحظه کرد و با نظرات کارشناسان، 

قانونگذاری را انجام داد. بنابراین باید در این حوزه فعال تر عمل کنیم.
کدخدایــی تصریح کرد: در خصوص اعتراضات که در قانون اساســی به 
رسمیت شناخته شده است و به خصوص بعد از رژیم طاغوت که کشور استقال 
و آزادی را تجربه می کند، نیازمند ارائه این مباحث که در این رویداد برگزار شد، 

هستیم تا این موضوعات بیشتر مورد بحث قرار گیرد.
وی افزود: ایده پردازان، دانشجویان، اساتید و صاحب نظران لازم است در 
این رویدادها و همایش های علمی موضوعات را به صورت کارشناسی تر بررسی 

کنند تا در نتیجه بتوانیم قانون خوبی را تدوین کنیم.
کدخدایی با اشاره به اصولی از قانون اساسی تأکید کرد: اصل های ۸ و ۹ در 
قانون اساســی در خصوص حفظ آزادی ها با رعایت تمامیت ارضی و استقال 

کشور و نیز اصول ۲۴، ۲۵ و ۲۶ مشخصاً در حوزه اعتراضات است.
عضو شــورای نگهبان ادامه داد: باید توجه شود ایده های ارائه شده قابلیت 
اجرایی داشــته باشــند. آرمان ها در اصول قانون اساسی گفته شده است اما باید 
در سطحی پایین تر و بر روی زمین آن ایده ها اجرایی باشند. اینها می تواند برای 

آینده کشور مؤثر باشد و در قانون گذاری و سطح بالا حکمرانی اثرگذار شود.
گفتنی اســت همایــش رویداد ایده نگاری الزامــات حقوقی تجمعات و 
اعتراضات در نظام جمهوری اسامی ایران به همت پژوهشکده شورای نگهبان 

و دانشگاه شریف در دانشکده مدیریت این دانشگاه برگزار شد.

رییس سازمان غذا و دارو اعلام کرد؛

صنعت دارو همچنان در انتظار 
تسهیلات بانکی است

کدخدایی عضو شورای نگهبان:

نظرات مردم در تدوین قوانین 
مورد توجه قرار گیرد

عفو شده؟

آهنگ ها غمگین بود 

با چفیه و انگشتر عقیق 

سند راهبردی چین و ایران 

ستیز کند

حمله به یک روحانی 

بسته وحدت آفرین دولت

حسابرسی نمی شوند

اخبار ویژه ...

وکیل محمد رسول اف خبر داد که موکلش بیش از یک ماه است در مرخصی 
درمانی به ســر می برد و احتمالا مشمول عفو عمومی قرار خواهد گرفت. مریم 
کیان ارثی، وکیل محمد رسول اف با اشاره به خبر آزادی موکلش و با اعام اینکه 
رسول اف از ۱۷ د  ی ماه به منظور درمان از زندان خارج شده و به مرخصی آمده، 
گفت: آقای رسول اف در این مدت یک جراحی انجام داده اند و مرخصی ایشان 
به منظور انجام مراحل درمانی بوده و تا امروز نیز این مرخصی ادامه داشته است. 
او ادامه داد: بنا بود که آقای رســول اف ۲۳ بهمن به زندان برگردند اما موکلم بر 
اساس بندهای اعامی عفو عمومی مشمول این عفو می شوند اما هنوز این عفو به 

من یا موکلم اباغ نشده است. 

ایرنا در گزارشــی »میدانی« از کنسرت اخیر  ماکان بند نوشت: نکته عجیب 
این کنسرت آن بود که برخاف آنچه که تصور می شد، در طول این برنامه، هیچ 
آهنگ شادی خوانده نشد و تمام آهنگ ها، تمی غمگین داشتند. این اتفاق سبب 
شد تا مخاطب، شنونده یک جریان یکنواخت در طول کنسرت باشد. مخاطبانی 
که خیلی آرام ســر جای خود نشســتند و چندان به وجد نیامدند که بخواهند از 

جای خود بلند شوند.

حسن رحیم پور ازغدی در دومین نشست تخصصی مشترک سالیانه مدیران 
استان و حراست دستگاه های اجرایی اظهار داشت: یکی از معیار هایی که هدف 
افراد از ورود به حکومت را مشخص می کند، این است که اگر مزایای آن منصب 
نبود، چند نفر برای مسئولیت مدیریتی داوطلب می شدند؟ وی گفت: در دهه ۶۰ 
کسانی بودند که انسان فکر نمی کرد فاسد شوند، اما در دهه ۹۰ فاسد شدند؛ همین 
کسی که چند روز پیش اعدام شد، از خیلی ها بیشتر جبهه بوده است، حتی جای 
مهر هم داشت، آن هم سه تا! اما بر سر پول دچار لغزش شد. رحیم پور ازغدی ادامه 
داد: ما و شما هم از این مورد مستثنی نیستیم، الان تعداد قابل توجهی از افرادی که 
امروز در رسانه های خارجی و بیگانه علیه نظام تبلیغ می کند، قبا جزو مقامات 
کشور بوده اند، حتی رئیس شبکه اینترنشنال زمانی معاون وزیر فرهنگ کشور بوده 
است. وی  با بیان اینکه نظارت و بازرسی ها نباید به گونه ای باشد که مدیران پاک 
قادر به گرفتن تصمیم های بزرگ نباشند، گفت: نظارت های غلط در اثر سطحی 
بودن یا کینه شخصی مخرب است و باعث می شود کل باب حراست بسته شود. 
عضو شورای عالی انقاب فرهنگی اظهار داشت: در زمان حضرت امیرالمومنین 
)ع( که سیستم حراست و نظارتی نبود، ایشان افرادی را برای نظارت گذاشته بودند 
یعنی افرادی را مامور کرده بودند تا از مراجعین پس از مراجعه به محاکم و یا مراکز 
حکومتی درباره نحوه برخورد و عملکرد آن ها سوال بپرسند. رحیم پور ازغدی با 
بیان اینکه حکومت دینی با ریش و چفیه و انگشتر عقیق مدیران محقق نمی شود، 
گفت: صداقت، تواضع، امانتداری، ادب در برابر مردم، تخصص و وفای به عهد 
ویژگی های حکومت دینی است. در منطق اسام کل حکومت نوکر مردم است 

و به همین جهت احترام به وقت و اعصاب مردم بسیار اهمیت دارد.

رییس جمهور، پیگیری اجرایی شدن سند راهبردی تهران -پکن را یکی از 
برنامه های سفر خود به چین عنوان و از امضای۲۰ تفاهم نامه در زمینه های مختلف 
میان دو کشور خبر داد. ابراهیم رییسی پیش از عزیمت به چین در پاپیون فرودگاه 
بین المللی مهرآباد تهران گفت: این سفر به دعوت رئیس جمهور کشور دوست 
چین انجام می شود در این سفر ابتدا اجرایی شدن سند راهبردی ۲۵ ساله که بین 
ایران و چین دنبال خواهد شد. رئیس جمهور افزود: با چین ارتباطات زیادی داریم 
اما از ظرفیت های دو کشور برای ارتقای سطح روابط به ویژه در زمینه اقتصادی 
و تجاری غفلت شد و متاسفانه در این راستا عقب ماندگی جدی داریم. رئیسی 
ادامه داد: کشــوری چون چین و ایران هر کدام دارای ظرفیتهای بسیاری هستند 
و به عنوان دو کشور مستقل، منافع مشترکی در منطقه و جهان دارند و می توانند 
ارتباطات بیشتری داشته باشند. بر این اساس ما باید عقب ماندگی که تاکنون در 

ارتباط با چین وجود داشته جبران کنیم.

رئیس دیوان عالی کشــور گفت: دشمن به دنبال سوءاستفاده از این شرایط 
بود و عفوهای اخیر در سالگرد پیروزی انقاب بسیار خوب و مناسب بود و نشانه 
این است که جمهوری اسامی ایران بنا ندارد با مخالفان خود ستیز کند. حجت 
الاســام مرتضوی مقدم رئیس دیوان عالی کشور درباره عفوهای اخیر و پیام آن 
به مردم در این شرایط کشور اظهار داشت: این عفوها دشمن را خلع ساح کرد. 
او افزود: دشــمن به دنبال سوءاســتفاده از این شرایط بود و این اقدام در سالگرد 
پیروزی انقاب بسیار خوب و مناسب بود و نشانه این است که جمهوری اسامی 
ایران بنا ندارد با مخالفان خود ســتیز کند. مرتضوی مقدم با بیان اینکه خط قرمز 
جمهوری اســامی ایران امنیت است، گفت: خط قرمز جمهوری اسامی ایران 
جان و مال مردم است و این اقدام پدرانه ای بود که مقام معظم رهبری برای کسانی 
که فریب خورده بودند و در این موقعیت حســاس متوجه نبودند انجام دادند و 
این عفو مشــمول آنها شــد و مورد تذکر قرار گرفتند تا متنبه شوند و دوباره این 

اشتباه را تکرار نکنند.

در خیابان دماوند تهران یک روحانی با چاقو مورد حمله واقع شد که منجر به 
مصدومیت این روحانی و انتقال وی به بیمارستان شد. بر اساس اطاعات رسیده 
ضارب سوار بر موتورسیکلت بوده و پس از ارتکاب این جنایت از محل جرم، 

متواری شده است. ماموران پلیس به دنبال دستگیری ضارب هستند.

احمــد حکیمی پور در رابطه با بســته وحدت آفرین دولت بیان داشــت: 
این رویکرد در این شــرایط کشــور بســیار مثبت و لازم بود تا فاصله ها و این 
شــکافی که در این چندماه اخیر ایجاد شده ترمیم شود.احمد حکیمی پور فعال 
سیاسی اصاح طلب و دبیرکل حزب اراده ملت در گفت وگو با برنا، درباره بسته 
وحدت آفرین دولت در راســتای عفو گســترده رهبری، گفت: این تدابیر بسیار 
مثبت بودند و به تلطیف فضا، آرام شدن فضای سیاسی و این تنش هایی که جامعه 
در چندماه اخیر درگیر آن بوده است، خیلی کمک خواهد کرد.وی ادامه داد: این 
رویکرد در این شــرایط کشور بسیار مثبت و لازم بود تا فاصله ها و این شکافی 
که در این چندماه اخیر ایجاد شــده ترمیم شود.دبیرکل حزب اراده ملت با تاکید 
براینکه هرقدمی که باعث ایجاد اعتماد و آشــتی در بین مردم شود خوب است، 
گفت: بهتر است این اقدامات مثبت توسط مسئولین طی شود و اگر که رویکردی 
وجــود دارد در عمل هم اتفاق بیوفتــد تا مردم باور کنند که دولت جهت گیری 

مناسبی از خود نشان می دهد.

رئیس سازمان حسابرسی با بیان اینکه حسابرسی قوه قضائیه با این سازمان 
نیســت، در خصوص حسابرسی شرکت بازرگانی دولتی توضیح داد: محدوده 
فعالیت ما در حوزه منابع ارزی شــرکتها نیز هســت و در گزارشهای ما تخلفات 
در این زمینه هم مشخص شده است؛ ما حسابرسی سال ۱۴۰۱ را در سال آینده 
انجام می دهیم. برترین شرکتهای دولتی از نظر ما شرکتهایی هستند که شفاف عمل 
می کنند و صورتهای مالی را طبق استانداردهای حسابداری ارائه میکنند. وی با 
یادآوری اینکه صداوسیما و بانک مرکزی توسط سازمان حسابرسی، حسابرسی 
نمیشوند، گفت: در مورد خود سازمان حسابرسی نیز یک هیات عالی نظارت که 
نمایندگان سه قوه در آن حضور دارند، گزارش های ۶ ماهه و یکساله این سازمان 

ارائه میشود. 

بــه نظر من در رأس نظام باید صحبت شــود، جناح های سیاســی باهم صحبت 
کنند و اشــتباهات گذشــته را جبران کنند، مــردم گناهی ندارند کــه به افرادی 
که شــورای نگهبــان تایید کــرده رأی دادند. شــورای محترم نگهبــان باید با 
مــردم صحبــت کند و بگویــد چطور این افراد را صالح تشــخیص داده اســت. 


